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Vragen: 
 
1. In de stukken wordt aangegeven dat met het inzetten van het programma 
RDOG2024 onder meer wordt gepoogd te voorkomen dat steeds 'geld 
bijgeplust' moet worden richting RDOG HM. Hoe verhoudt dit zich tot de 
uitspraken van de directeur van RDOG HM, die enkele weken geleden in de 
raad via een digitale vergadering aangaf dat zo'n uitspraak dat er 'niet meer 
bijgeplust zou hoeven worden' niet zo'n handige uitspraak zou zijn?  
 
2. Wat wordt er gedaan om te zorgen dat RIVM en andere openstaande 
debiteuren zo spoedig mogelijk hun openstaande bedragen die nog aan 
RDOG HM moeten worden betaald overmaken? Is spoedige betaling hiervan 
ook van (positieve) invloed op de solvabiliteit van de RDOG HM? Zo ja, in 
welke zin?  
 
Vragen eerder gesteld door CDA bijeenkomst programma 2024 RDOG 
HM waarop nog geen antwoord is ontvangen 
 
 1. Op 8 maart 2017 heeft de raad een geamendeerde zienswijze 
aangenomen. Daarin is onder meer het gevoelen van de raad meegegeven 
het belangrijk te vinden benodigde extra middelen (deels) te vinden binnen de 
begroting van RDOG HM. In hoeverre wordt daar ook nu op ingespeeld en 
(deels) op ingezet?  
 
2. Nu corona aan de orde is, is het vanuit dat opzicht niet te verwachten dat 
het aantal taken van de RDOG HM toeneemt? En als dat zo is, in hoeverre 
wordt er dan actief gestuurd om binnen de begroting te blijven qua financiële 
impact?  
 
 

Antwoorden: 
 

1. Omdat het eigen vermogen van de RDOG HM destijds beneden een 
aanvaardbaar niveau kwam heeft de directeur om extra gemeentelijke 
bijdragen gevraagd. Met de wijsheid van heden was het niet verstandig 
om op deze wijze te communiceren. De interne ondersteuning in de 
RDOG HM-organisatie was ten tijde van dit verzoek reeds zodanig 
uitgekleed dat het tot problemen kon leiden. In de voorliggende jaren 
heeft de RDOG HM circa tien procent bezuinigd op o.a. de overhead, 
waaronder op ondersteunende taken. De accountant heeft in 2018 

 
 



reeds gewaarschuwd dat het interne verantwoordingsniveau van de 
RDOG HM tekortschoot. Nu zou een goedkeurende verklaring van de 
accountant voor 2020 sowieso uitblijven als de aanpak niet 
geadresseerd wordt. Die aanpak is onder anderen onderdeel van het 
programma RDOG2024.  
Het bijplussen blijft uiteraard gelden voor autonome ontwikkelingen. 
Het betreft bijvoorbeeld ontwikkelingen waarbij extra taken worden 
opgedragen aan de RDOG HM. Een ander voorbeeld is als het volume 
van taken dusdanig in omvang toeneemt dat het redelijkerwijs niet van 
de RDOG HM verwacht wordt om met dezelfde middelen de taken uit 
te voeren.  

2. Op landelijk niveau worden afspraken hierover gemaakt.  
Het gaat momenteel om flinke extra uitgaven per maand plus de kosten 
voor inzet van het eigen personeel. 
De algemene afspraak is dat het Rijk de kosten van GGD’en voor de 
extra coronawerkzaamheden vergoed. Dit gaat over allerhande extra 
kosten die met de extra werkzaamheden gepaard gaan. Er is een 
rekenmodel in ontwikkeling waarmee GGD’en de kosten op 
gestandaardiseerde wijze gaan bijhouden. De voorbereidingen die 
nodig zijn voor een eenduidige verantwoording zijn getroffen. De 
afspraken over de compensatie worden op landelijk niveau gemaakt. 
Uitgangspunt is dat de vergoeding toereikend is om de extra inzet en 
de extra uitgaven te bekostigen. 
Binnenkort heeft de RDOG HM cijfers beschikbaar over de eerste 4 
maanden van 2020 en een schatting van de financiële impact in 2020. 
 
Een spoedige betaling heeft geen consequenties voor de solvabiliteit 
van de RDOG HM. Het uitblijven van de vergoeding voor de bestrijding 
van het cororavirus heeft uiteraard wel consequenties.  
 

 
Antwoorden n.a.v. de raadsessie van 13 mei 2020 programma 
RDOG2024: 
 

1. De gegeven zienswijze op 8 maart 2017: 
“De gemeenteraad heeft besloten de volgende zienswijze op uw vraag 
te verstrekken: 
Uw voorstel 1ste begrotingswijziging 2017 omhelst de vraag voor extra 
middelen ten behoeve van de bestrijding van infectieziekten en de 
jeugdgezondheidszorg voor statushouders. Deze is onvoldoende 
onderbouwd. Uw voorstel geeft niet aan welke andere 
oplossingsmogelijkheden er liggen door op andere maatschappelijke 
effecten minder inzet te plegen. Hierdoor ontstaat binnen uw eigen 
begroting budgetruimte en kunnen deze kosten door de RDOG HM 
worden opgevangen.” 
 
Zowel in schil 1 (wettelijke taken publieke gezondheid) als in schil 2 
(wettelijke taken door gemeenten neergelegd bij de GGD) worden de 
taken uitgevoerd op het wettelijk minimum.  



Het programma RDOG2024 heeft als uitkomst dat een realistische 
begroting wordt voorgelegd. Voorts is het resultaat de oplevering van 
een herzien bekostigingssysteem dat bestendiger is en minder 
onderhevig aan kostenfluctuaties. Ook wordt beter afgestemd met het 
gemeentelijke begrotingsritme. Het hierboven genoemde schillenmodel 
wordt scherper uitgewerkt met daarin reële keuzemogelijkheden voor 
de gezamenlijke deelnemende gemeentes. 
 

2. De extra taken door corona worden vergoed door het Rijk. Op landelijk 
niveau worden hierover afspraken gemaakt. Zie tevens antwoord 1 
n.a.v. de raadsessie van 13 mei, betreffende de sturing om binnen de 
kaders van de begroting te blijven. 
 
Verdere uitleg over reguliere bekostiging: 
Opgedragen extra taken aan de RDOG HM gaan gepaard met de 
benodigde middelen. Echter doordat het Rijk niet altijd kostendekkende 
vergoedingen geeft aan de gemeentelijke opdrachtgevers, is bij de 
RDOG HM ingeteerd op de reserves.  
 
Voor schil 1 geldt dat de minister die taken oplegt en financiering via de 
gemeentes (gemeentefonds) aan de RDOG HM plaatsvindt.  
Voor schil 2 geldt dat gemeenten de taken met financiering aan de 
RDOG HM kunnen geven, maar ook aan andere partijen. 
 
Voor het Zorg- en veiligheidshuis is het besluit reeds genomen om 
deze taken vanaf 2021 uit te laten voeren door de RDOG HM. Hiervoor 
vindt een wijziging plaats in de gemeenschappelijke regeling. De 
RDOG HM ontvangt in 2021 middelen voor de uitoefening van deze 
taken. Voor de gemeentes is deze ontwikkeling budgetneutraal, omdat 
de reeds bestaande financiering van taken wordt verlegd naar de 
RDOG HM.  

 
 
 
 
 
 
 

 

  
 

 

 


